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ДО: ВАСИЛ ТЕРЗИЕВ, Кмет на Столична Община 

 

ДО: ЦВЕТОМИР ПЕТРОВ, Председател на Столичен общински съвет 

 

КОПИЕ ДО: 

КРАСИМИР ГЪЛЪБОВ, Председател на ПК по опазване на околната среда, земеделие и гори към 

Столичен общински съвет 

 

ДОБРИ МИТРЕВ, Председател на управителния съвет на БСК 

 

ЕВГЕНИЙ ИВАНОВ, Изпълнителен директор на КРИБ 

 

ИВАН МИХАЙЛОВ, Изпълнителен директор на AmCham Bulgaria 

 

РУМЕН РАДЕВ, Председател на управителния съвет на АИКБ 

 

ЦВЕТАН СИМЕНОНОВ, Председател на БТТП 

 

 

ОТВОРЕНО ПИСМО 

От организациите по оползотворяване на отпадъци от опаковки, извършващи дейност в Столична 

Община – Екобулпак България АД, Екопак България АД и Булекопак АД по повод публикация в 

официалната Фейсбук страница на кмета на Столична община Васил Терзиев от 18 юли 2025 г. на 

тема решението Административен съд – София-град да отмени решението на СОС от 25.07.2024 г. за 

определяне на нови минимални условия и изисквания за сключване на договор за организиране на 

система за разделно събиране на отпадъци от опаковки.  

Уважаеми г-н Терзиев,  

Уважаеми г-н Петров,  

  Трите организации по оползотворяване на отпадъци от опаковки, работещи в Столична 

община – Екобулпак България АД, Екопак България АД и Булекопак АД непрекъснато полагаме 

усилия да развиваме и надграждаме системата за разделно събиране в столицата, но държим това 

да се случва в диалог с Общината, а не императивно, едностранно и без анализ на разходите и 

ефективността. Не разбираме защо ръководството на Столична община (СО) вече година и половина 

упорито избягва конструктивен разговор с нас и вместо това говори публично с некоректни 

внушения, които нямат място в едни истински партньорски отношения.  

  От самото начало на новия мандат на Столичен общински съвет (СОС), ние, многократно 

заявяваме желание да участваме в процеса по изготвяне на цялостна програма за развитие на 

системата за разделно събиране в диалог със Столична община. Надявахме се да бъдем поканени 
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да се включим в работна група преди да бъдат приети новите минимални изисквания от СОС на 

25.07.2024 г. В навечерието на гласуването на решението на СОС, чрез писмо от м. юли 2024 година 

до председателя на Столичен общински съвет от Българската оползотворяваща и рециклираща 

асоциация (БОРА), в която членуваме и трите организации, изрично отправихме призив да ни бъде 

дадена такава възможност и заедно с експертите на СО да преразгледаме внесените предложения 

за минимални изисквания, тъй като част от тях противоречат на Закона за управление на отпадъците 

и Наредбата за опаковките и отпадъците от опаковки, а други застрашават ефективното 

функциониране на изградените системи и поставят под риск тяхното финансово обезпечаване. Тъй 

като това не се случи, бяхме принудени да обжалваме решението на СОС. Докато течеше 

разглеждането от съда, на 13.05.2025 г. направихме още един опит за диалог със Столична община. 

Инициирахме изслушване на живо пред членовете на общинската комисия по околна среда, 

земеползване и гори, на което отново предложихме да започнем конструктивен разговор по 

формирането на реалистични минимални изисквания в рамките на една по-широка стратегия за 

работещо и ефективно прилагане на принципа „замърсителят плаща“ при определяне на такса 

битови отпадъци.  

  Търсим диалог по две причини: 

1. Ние не сме подизпълнител на Столична община и не усвояваме средства от общинския 

бюджет. Освен в Столична община имаме ангажименти, работим добре и конструктивно с 

над 200 други общини в страна. Ние сме пряко отговорни към бизнеса, който пуска на пазара 

опаковани стоки и заплаща разходите за разделно събиране и затова наш приоритет е да 

извършваме дейността си максимално ефективно, за да не се увеличават прекомерно и 

неаргументирано потребителските такси за „разделно събиране“, които са включени в 

себестойността на всяка опакована стока.  Изпълнението на така предложените от СОС 

изисквания към  организациите по оползотворяване в София неминуемо би рефлектирало в 

цената на продуктите за крайния потребител.  

 

2. Организациите по оползотворяване не са панацея за проблемите със сметосъбирането в 

София и в страната. Ако бъдат съпоставени последните налични данни за отделните потоци 

отпадъци, е видно, че отпадъците от опаковки, декларирани към 4-те организации по 

оползотворяване в България са 13,4% от всички битови отпадъци в страната, по официални 

данни на МОСВ и НСИ за 2023 г. Организациите имат законова цел по европейското и 

българско законодателство да събират и рециклират 63% от всички декларирани и пуснати 

на пазара за същата година. Това означава, че ние носим отговорност за едва 8,4% от общия 

битов отпадък, а не за 50% от него, както някои общински съветници упорито спекулират.  

  Резултатите от дейността на организациите, извършвана в Столична община не трябва да 

бъдат омаловажавани. За последните 2 години ние сме събрали и сортирали 58 669 тона отпадъци 

от опаковки и сме предали за рециклиране над 44 099 тона. Последните количества не са 

депонирани, а са използвани за създаване на нови продукти и са станали част от кръговата 

икономика в страната. Във финансово измерение това означава, че ако тези отпадъци бяха 
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събирани и третирани от Столична община, за последните 2 години от нейния  бюджет биха били 

изразходвани допълнително общо 20,5 милиона лева. 

  Системата за разделно събиране в столицата се развива и расте. Отчетите ни, с които и 

Столична община разполага, показват, че общо събраните от нашите системи количества нарастват 

с 87% от 16 234 тона през 2020 г. до 30 294 тона през 2024 г. Освен това: 

• Подобрява се чистотата на отпадъка и се повишава процентът рециклирани от събраните 

отпадъци. През 2024 г. сме предали за рециклиране 74% от събраните отпадъци в нашите 

контейнери и системи. Това е значително повишение в сравнение с 59% за 2020 година. 

• Броят вдигания на контейнери е нараснал с 29% от 2020 до 2024 г. 

• Броят на търговските обекти, обхванати от системите на трите организации за 

оползотворяване, е нараснал с 40% за последните 5 години до 2046 обекта през 2024 г.  

• Обемът на разположените контейнери за разделно събиране в СО надвишава изискванията 

по нормативна уредба с 27% към 2024 г. 

• Общият брой контейнери тип „Иглу“ е 6 966 и общият брой кофи е 6 243. 

Горните цифри и факти показват, че ние сме партньори, които имат реален принос и носят 

измерими ползи за Столична община. Не разбираме защо при това положение Столична община 

упорито отказва да работи с нас на партньорски принцип, а иска едностранно да ни наложи 

изисквания, без да се съобразява с рисковете това да доведе до изкуствено завишаване на 

разходите и съответно на продуктовите такси, които всички граждани плащат и без да има стратегия 

и план за постигане на реален ефект в разделното събиране. Всеобщо известно е, че настоящият 

механизъм за определяне на такса битови отпадъци, не само в София, а и в цялата страна, е 

несправедлив и по никакъв начин не стимулира гражданите и бизнеса да събират разделно 

отпадъците си. В същото време въпреки нашите неколкократни призиви, Столична община не 

споделя какво планира като реформа и промяна в контекста на задължителното въвеждане на 

„замърсителят плаща“ в определянето на такса битови отпадъци от 1 януари 2026 г. Имаме 

обосновани опасения, че без ефективни стимули и санкции от страна на общината, новите 

минимални изисквания, гласувани от СОС ще имат непропорционален ефект в рязко увеличение на 

разходите, които нашите членове и съответно потребителите на опаковани стоки заплащат, без това 

да се отрази адекватно на рециклираните от нас количества. 

  Обжалвахме решението на СОС за нови минимални изисквания по същество, защото новите 

минимални изисквания не включват никакви ангажименти от страна на Столична община по 

отношение на контрола или въвеждането на реален стимул за разделно събиране чрез принципа 

„замърсителят плаща“ в такса битови отпадъци.  

Обръщаме се към г-н Терзиев и общинските съветници в СОС със следния апел: 
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Добрите партньорски отношения с нас като организации, които обслужват над 13 000 съда 

за разделно събиране, съответстващи на  повече от 20 милиона лева разходи на СО за последните 2 

години, не предполагат: 

• Открити внушения, че организациите по оползотворяване на опаковки са по някакъв начин 

свързани и имат отношение към случващото се с организациите за оползотворяване на 

отпадъци от електрическо и електронно оборудване, батерии, гуми или моторни превозни 

средства. Нашата дейност като мащаб, инфраструктура от съдове, обслужване е 

изключително видима, прозрачна, показва реални ползи и резултати и няма никакви 

допирни точки в дейността си с другите потоци масово разпространени отпадъци. 

 

• Императивно и едностранно налагане на изисквания, вместо да се търси диалог и разумно 

съгласие с нас, за което ние винаги сме били отворени и готови.  

 

• Едностранно изискване за рязко и многократно увеличаване на разходите за разделно 

събиране от наша страна, без да се поемат никакви реципрочни ангажименти от общината 

за контрол, стимули и санкции чрез въвеждане на принципа „замърсителят плаща“, който да 

насърчава правилно поведение. 

 

• Прехвърляне на разходите за депониране на нерециклируеми отпадъци върху 

организациите, което е извън обхвата на задълженията и ангажиментите ни по закон. Това 

изкривява стимулите за правилно поведение при въвеждане на „замърсителят плаща“ и в 

кратки срокове може да се стигне до там организациите и бизнеса индиректно да заплащат 

за значителна част от битовото сметосъбиране в Столична община. 

 

• Да се публикуват снимки с разхвърляни кашони и отпадъци около видимо празни 

контейнери за разделно събиране. Организациите не могат да принудят гражданите и 

търговските обекти към правилно поведение - да изхвърлят вътре в контейнерите, но 

Общината може да санкционира нарушителите, които са изхвърлили отпадъците около 

контейнерите, а не вътре в тях.  

 

• Да се заобикаля обществената дискусия за това: готови ли са бизнесът и потребителите да 

започнат да заплащат 3 пъти по-високи разходи за рециклиране, без да има гаранция за 

ефективност 

 

  Отново отправяме покана на Столичния общински съвет и ръководството на Столична 

община за създаване на работна група, която да формулира ефективна и реалистична програма за 

развитие на системата за разделно събиране на отпадъци от опаковки в следващите години.  
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  Имаме огромно желание да си сътрудничим със Столична община, но това трябва да се 

случва в условия на диалог и взаимно уважение, за да се защитят интересите, както на гражданите 

на София, така и на бизнеса и всички потребители на опаковани стоки в страната.  

С уважение, 

 X 

__________________ 

Видьо Видев 

Изпълнителен директор 

Екобулпак България АД 

 

 X 

__________________   

Александър Урманов  

Изпълнителен директор 

Екопак България АД 

     

 X 

__________________ 

Катя Стенева 

Изпълнителен директор  

Булекопак АД 


